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Dolgozók Szakszervezetei Nemzetközi 

Szövetségének II. Konferenciája
A KÖZALKALMAZOTTAK ÉS ROKONSZAKMABELI 

DOLGOZOK Szakszervezeteinek Nemzetközi Szövetségé II. 
Konferenciája Lipcsében 1959. augusztus 20—24-e között zaj�
lott le. A konferencián 39 országból 221 küldött vett részt, akik 
12 328 950 szakszervezeti tagot képviseltek. A küldöttek között 
szerepeltek a magyar szakszervezetek képviselői is. A küldöt�
teken kívül számos országból megfigyelők és meghívottak is 
jelen voltak. ,

Szövetségünk 1955-ben Bécsben alakult és itt tartotta I. 
konferenciáját. Szövetségünk, a Szakszervezeti Világszövetség 
egyik legfiatalabb szakmai tagozata, de nagyon fontos tagozat 
és széles dolgozó réteget foglal magában. E tagozathoz tar�
toznak a közszolgálati, a pénzintézeti, a közegészségügyi, a 
városi, a postai, a telefon, a rádiószolgálat dolgozói.

A Szakszervezeti Világszövetség tekintélyének növekedé�
sét, a haladó szakszervezeti mozgalom szélesedését és erősödé�
sét, valamint á szakmai tagozat sokoldalú eredményes és jó 
munkáját bizonyítja többek között az a tény is, hogy míg 
1955-ben az I. Konferencia idején 6 400 000 tagja volt Szövet�
ségünknek. 1959-ben már 12 328 950 tagot számlált.

A konferencián a küldöttek, megfigyelők és meghívottak 
közvetlen, baráti hangulatban vitatták meg a legkülönbözőbb 
kérdéseket.

NAPIRENDEN SZEREPELT: é
I A szakszervezetek feladata: a gazdasági és szoci- 
J * ális követelések kielégítéséért; a népek függet�
lenségének és önrendelkezési jogának biztosításáért, 
az atomveszély elleni, a leszerelés és a békéért folyó 
harcban.

cy A szakszervezeti szabadságjogok megszerzése, 
megvédése és kiszélesítése.

A postás szakszervezet képviselői külön egynapos tanács�
kozáson tárgyalták meg a posta gépesítése és az ezzel össze�
függő munkaintenzitás — a munkanélküliség növekedése — 
a szakmai megbetegedések elterjedése — problémáit.

A nagy figyelem, az érdeklődés és a részvétel a konfe�
rencia idején, nem kevésbé azok az eredmények, amelyeket a 

Világszövetség segítségével e szakmák dolgozói elértek az el�
múlt 4 év alatt — azt bizonyítják, hogy az egységpolitika, a 
dolgozók szakmai érdekeit képviselő és védelmező politika, 
egyre jobban növeli a bizalmat és lelkes támogatást vált ki 
az érdekeltekből.

A felszólalók a konferencia szónoki emelvényéről ismer�
tették, hogy hazájukban a dolgozók milyen élet- és munka- 
körülmények között élnek 'és dolgoznak, s hogy szakszerveze�
tük —, amelyet képviselnek —, milyen szervezkedési szabad�
ság melletti milyen jogviszonyok között végzi tevékenységét, 
munkáját. Elmondották észreüéte’eiket a Nemzetközi Szövet.- 
sőg munkájáról, segítségéről, tevékenységéről. A vitákban, a 
felszólalásokból kicsendült a béke megőrzésének nagy ügye. 
A konferencia szószéke minden küldött és megfigyelő rendel�
kezésére állt. Mindenki szabadon kifejthette véleményét a 
t v pirendi pontokban szereplő összes kérdésekről, valamint a 
különböző felhívásokkal és határozatokkal kapcsolatban is.

A TÖBB MINT 40 FELSZÓLALÓ között voltak, akik a 
Szakszervezeti Világszövetséghez, voltak, akik a Szabad Szak�
szervezetek Nemzetközi Szövetségéhez, voltak olyanok is, akik 
egyik szövetséghez sem tartoztak. Ezek a -felszólalók vallási, 
politikai felfogásuk és nemzetközi szakszervezeti hovatarto�

zásuk különbözősége ellenére is nyíltan ismertették felfo�
gásukat és mondhatták el véleményüket. Mindannyian sza�
badon és nagyon baráti hangon fejtegették nézeteiket, ame�
lyek egyes kérdésekben különbözhettek egymástól, de az alap�
vető vonásokban megegyeztek. Megegyeztek abban, hogy a 
dolgozóknak a kapitalista országokban egyesülniök kell kor�
mányaik ellen, amelyek az osztályellenséget képviselik. Azo�

nosak voltak a nézetek abban is,' hogy közös erővel kell har�
colniuk követeléseikért, jogaikért és a jobb életfeltételek meg�
teremtéséért. Különösen egyetértettek abban, hogy közös erővel 
kall harcolni az atomháború veszélye ellen, a leszerelés érde�

kében és a béke megvédéséért.
Igen nagy figyelmet szentelt a konferencia az egység meg�

teremtése és kiszélesítése ügyének. A konferencia abból a 
magállapításból indult ki, hogy az egység kérdése napjainkban- 
nem formula, nem üres gondolat, hanem parancsoló szükség- 
szerűség, s egy igen értékes fegyver a dolgozók kezében, hogy 
megvédhessél^ magukat, s :keresen és eredményesen küldjenek 
csztáyeller.ségükkel szemben.

A KONFERENCIA MINDEN RÉSZTVEVŐJE egyhangú�
lag helyeselte, hogy az állami és az úgynevezett közhivatalno- 
kok teljes állampolgári jogokkal rendelkezzenek minden kapi�
talista és gyarmati országban. Legyen lehetőségük arra, hogy 
állásuk kockáztatása nélkül résztvehessenek a felfogásuk sze�
rinti politikai és szakszervezeti munkában, az általuk megvá�
lasztott pártban és szakszervezetben. A konferencia határozot�
tan elítéli a fegyverkezési hajszát, a gyarmati háborúk óriási 
k'adásait. A kapitalista országok költségvetéseinek szigorítá�
sai a közintézmények dolgozód — mivel az állam a munka�
adójuk — jobban sújtják, mint az egyéb dolgozó rétegeket. 
Ezzel kapcsolatos még, hogy a meglevő adók felemelése, va�
lamint új adók bevezetése egyre csökkenti életszínvonalukat.

E tények megállapítása — amelyeket a felszólalók külön- 
külön is feltártak — késztette a közalkalmazottakat arra, 
hogy egyre határozottabban követeljék a békés politikát, a le�
szerelést és a népek békés egymás mellett élésének politikáját.

A konferencia az egyes szakmák sajátos problémáit is 
megvitatta. E téren még részletesebben megvizsgálták a dol�
gozók életszínvonalát, a szálánál továbbképzés és előmenete�
lek biztosítását egyes országok fizetési rendszerét, a szabadság�
idő, a különböző szociális juttatások és a szakszervezeti jogok 
összes kérdéseit, amelyek mind hatással vannak a dolgozók 
munkájára és életkörülményeire. Azért, hogy az egyes szak�
mák sajátos problémáival az elkövetkezőkben behatóbban és 
részletesebben foglalkozhasson a szakmai tagozat választott 
vezetősége, külön bizottságot választott a konferencia, amely 
esetenként egy-egy kérdést megvizsgál és tapasztalatait, véle�
ményét összegezve, azt a szakmai tagozat választott vezetősé�
gének továbbítja a szükséges intézkedések megtétele véget' .

Mi. akik a konferencián küldöttként részt vehettünk, meg 
vagvunk győződve arról, hogy az a baráti és harcos szellem, 
amely a konferencia küldötteit, felszólalóit jellemezte, bizto�
sítéka lesz annak, hogy az általuk képviselt szakszervezetek 
mindent megtesznek azért., hogy tovább ha’adjunk előre a 
tmlsdó szakszervezeti mozgalom megerő Rése, a világ békéjé�
nek megvédése útján.

Resenyei Miklós
főtitkár .
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A Magyar Szocialista Munkáspárt 
Központi Bizottságának határozata 

a kongresszusi versenyzászló adományozásáról
A Magyar Szocialista Munkás�

párt Központi Bizottsága szep�
tember 22-i ülésén határozatot 
hozott arról, hogy kongresszusi 
versenyzászlót adományoz a mun- 
kaversenyben legjobb eredményt 
elérő válla’aíoknak. A kongresz- 
szusi versenyzászlót a Közleke�

dés- és Postaügyj Minisztérium 
vállalatai közül a legjobb ered�
ményt elérő vállalat nyerheti el.

A Központi Bizottság határoza�
ta lelkesítse még jobb munkára 
dolgozóinkat. Bízunk abban, hogy 
a már eddig elért eredményeket 
újabb sikerek követik majd a 
kongresszusi munkaversenyben.

A m unkaversen nyel k ap cso la tos  
leg fon tosab b  tennivalók

A Szakszervezetek Országos Tanácsa V. teljes ülése
szeptember 25-én tanácskozott. Az 
■ülésen Gáspár Sándor elvtárs, a 
SZOT főtitkára tartott beszámolót 
„A szakszervezeti mozgalom néhány 
időszerű kérdése és további felada�
tok a szocializmus építésénél; meg�
gyorsításában^ címmel.

Gáspár elvtárs bevezetőjében töb�
bek között elmondotta: a magyar
szakszervezetek XIX. kongresszusa 
feladatul tűzte ki, hogy a szakszer�
vezeti mozgalom egész tevékenysé�
gével segítse a munkáshatalom po�
litikai és gazdasági megerősödését. 
Megállapította, hogy a párt Köz�
ponti Bizottsága március 6-i hatá�
rozatának megvalósítását a szakszer�
vezetek tevékenyen támogatták. A 
versenyfelajánlások értéke jelenleg 
3 milliárd forintra tehető. A válla �
lások többsége konkrét, ellenőriz�
hető: Kevés helyen szabták azonban 
meg, hogy a kitűzött célokat milyen 
műszaki fejlesztési, újítási vállalások 
teljesítésével QHvánják elérni.

A beszámoló megállapította, hogy 
a szocialista brigád címért folyó ver�
seny továbbfejlesztése folcozottabb 
segítő munkát igényel a mozgalmi 
és a gazdasági vezetés részéről egy�
aránt. A teljes ülés feladatul tűzte 
ki, hogy szélesebb területen ismer�

tessék a SZOT irányelveit, mert en�
nek hiányában egyes helyeken nem 
is alakultak brigádok.

A beszámoló a versennyel kapcso�
latos legfontosabb tennivalókat a 
következőkben foglalta össze:

m
A termelési tanácskozások, 
üzemi tanácsülések és más 
szakszervezeti rendezvények rend�

szeres és alapos előkészítésével biz�
tosítani kell a dolgozók fokozottabb 
részvételét a gazdasági vezetés segí�
tésében 's a termelés társadalmi el�
lenőrzésében.

i ., j A kongresszusi munkaverseny 
lendületét a Központi Bizott�

ság március 6-i határozatának ma�
radéktalan végrehajtására kell irá�

nyítani. Az eddigi tapasztalatok fi �
gyelembevételével elő kell segíteni 
a különböző versenyformák, a szo�
cialista brigádok, a műszaki fejlesz�
tést segítő ésszerűsítő, újító stb. 
brigádok munkájának további ered�
ményes kibontakozását.
| ,  1 Fokozni kell a dolgozók tájé- 
c - I  koztatását a vállalat gazdasági 
helyzetéről. Minden dolgozónak is�
mernie kell teendőit az üzem, a mű- 
hely vállalásának teljesítésében, a 
nyereségrészesedés alakításában.

m
A szakszervezetek elemezzék 
területükön a túlóra felhasz�
nálás mértékét. Lépjenek fel a már 

eleve betervezett, túlzott mértékű 
és általában az indokolatlan túlóráz�
tatással szemben,

— Minden erőnket arra kell össz�
pontosítani — mondotta befejezésül 
Gáspár elvtárs —, hogy a XIX. 
kongresszus által megszabott köze�
lebbi és távolabbi feladatokat meg�
valósítsuk.

Tízéves a  posta  
úijí iömozga Ima

A postavezérigazgatóság és a Pos�
tások Szakszervezete 1959. október 
17-én nyitotta,m»g a SZOT Egrcssy 
Gábor kiub (VII. Dohány u. 22—21) 
kiállítási termében a

III Országos 
Postás Újítókiállítást.

Megnyitó beszédet Katona Antal 
közlekedési és postaügyi miniszter- 
helyettes mondott.

A kiá’litáson október 20-án és 22- 
én 18-tól 19 óráig szakmai filmbe�
mutatók is lesznek.

A kiállítás, ahol alkalmi postahi�
vatal is működik október 27-ig lesz 
nyitva, mindennap 12-től 20 óráig.

Követendő példa
Sok helyen jártuúk az országban, többfelé 

gyűjtöttünk tapasztalatot a munkaverseny 
lázában serénykedő postás dolgozók között. 
Azzal a céllal hogy a jó módszerek megisme�
résével és azok elterjesztésével segítsük szak�
társainkat pártunk célkitűzéseinek, a dolgo�
zók tervének megvalósításában, hároméves 
tervünk főbb mutatóinak teljesítésében.

Egyik ilyen hasznos tapasztalatot Kecske�
métről hoztuk magunkkal.

A kecskeméti műszaki fenntartási üzem 
dolgozói felajánlásaikkal az önköltség csök�
kentését a tervtúlteljesítést és a munka minő�
ségi megjavítását tűzték ki célul. Ezek a cél�
kitűzések így általánosak. Minden pcstaszerv- 
nél megtalálhatók. De ahogyan Kecskeméten 
akarják elérni a célt, az már nem annyira 
általános.

Erről beszél Koncz Ferenc műszaki segéd�
ellenőr:

— „A vállalt összteljesítményi terv teljesi- 
.tésének forintos értékelése napról napra le�
hetetlen — mondta — nem is mutatna reális 
képet, mivel egyes munkák egy órára eső ér�
téke szá z .forint körül is van, míg másik 
munkáé 10—12 forint. Ez ez ingadozás nincs 
jó hatással a verseny lendületére, mivel nem 
lehet következhetni a munkaidő alapos, il�
letve maradéktalan kihasználására.

— Mint az üzem vonalmestere a következő�
képpen oldottam meg ezt a nehézséget. A vo�
nalfelvigyázókat kioktattam az egységár-füzet 
kezelésére. A füzetben minden munkamozza�
natnak meg van jelölve a ráfordítható ideje. 
A naponkénti számadás készítésekor a végzett 
munkamozzanatok idejét és a ténylegesen rá�
fordított időt hasonlítjuk össze. Ha egy mun�
kát 10 dolgozóval egy nap alatt, tehát 80 óra 
alatt végeztünk el és a ráfordítható idő 88 
óra, a brigád 110 százalékos teljesítményt ért 
el. A vonalfelvigyázó ezt az eredményt a 
munka végeztével azonnal tudatosíthatja a 
csoport tagjaival!

íme, egy jó, egy követendő példa. Koncz
szaktárs munkamódszeréről Kertész István, a 
postavezérigazgatóság X a szakosztály, mű�
szaki, terv és munkaügyi ügyosztály vezetője 
így vélekedik.

— „Ez a módszer igen helyes. A csapat na�
ponként láthatja, hogy milyen eredménnyel 
dolgozott. Ha valahol hiba adódna, másnapra 
már orvosolni lehet. A naponkénti tájékozta�
tás, az eredmények ismertetése ösztönzően 
hat a munkára. Helyes ez a módszer azért is, 
mert az irányító szervek is szinte napról 
napra figyelemmel kísérhetik az eredménye�
ket, irányítani, ellenőrizni tudják a munkát, 
és a tervteljesítés érdekében idejekorán ki�
küszöbölhetik az esetleges akadályolMt. 
Ezáltal az is lehetővé válik, hogy a munkát 
irányító vezető, közbeeső operatív intézkedé�
seket i ,  tehet a terv fokozatos teljesítése ér�
dekében (anyagbiztosítás — részben átcsopor�
tosítás.)’1

Valóban. Koncz Ferenc szaktárs módszere 
helyes és követendő. Különösen azért, mert a 
dolgozók napról napra láthatják, hogy válla�
lásaikat milyen ütemben váltják valóra és ez 
a munkaverseny fokozására ösztönzőleg hat.

T. I.

Leik es verseny az Anyaghivatalnál
A Magyar Szocialista Mun�

káspárt 1959. március 6-i ha�
tározata, amely kongresszusi 
munkaversenyre hívta' fel az 
ország dolgozóit, a Posta 
A.nyag hivatalnál is élénk 
visszhangra talált. Különösen 
a Házinyomda dolgozóinak 
kezdeményezése volt a hivatal 
többi dolgozóira is hatással, 
akik lelkes ' hangú felhívással, 
jó gyakorlati javaslatokkal 
fordultak az Anyaghivatal 
többi részlegeihez.

Az A nyaghyata! vezetősége

és a nyomdai dolgozók felhí�
vása alapja.» minden szakte�
rületen értékelhető felajánlá�
sokat tettek a hivatal dolgo�
zói. Így az áruforgalmi osztály 
dolgozói vállalták, hogy az 
á ueiadási tervet minden ne�
gyedévben E százalékká] túl�
teljesítik. . Felajánlották to �
vábbá. hogy a hivatal körül�
belül 4 millió forint' értékű 

1 átlag-forgási sebességet el 
.nem - j  anyagkészletét —

1 700 000 forinttal csökken�
tik äz év végéig. A 2. csoport 
vállalta, hogy a kormány ál- 
trl biztosított kölcsönből a la�
kótömb és foghíjas telkek épí�
tésével, valamint a Balaton 
fejlesztésével kapcsolatos táv�
beszélő hálózat építőanyagát, 
körülbelül 3 millió forint ér�
tékben — folyamatosan — 
szeptember 3C-ig terven felül
— beszerzik.

Szép  va l lá s o k  születtek

a nyomdában is. A gépterem 
do'gozói felajánlották, hogy a 
nyomási péidányszámot 1 szá�
zalékkal emelik. Az önköltség 
csökkentése érdekében a betű�
szedők ebben az évben 20 000 
fork értékű anyag megtaka�
rítását vállalták. A berakónők 
felajánlották, hogy a rontásra 
adott papírmennyiségből meg�
takarítanak és azt visszaszol- 
gálfatják a raktárnak. Igen 
értékes a betűszedők vállalása
— akik többek között — fel�
ajánlották, hogy a régi nor�

mának megfelelő teljesítmé�
nyi szintet 10 százalékkal túl 
fogják teljesíteni. S  

1959 augusztusában aktíva�
értekezletet tartottunk a hiva�
talnál. A párt, a szakszerve�
zet és a szakmai vezetőség az�
zal a kérdéssel foglalkozott, 
hogyan lehetne a kongresszusi 
’•e '.enymozgalmat még széle�
sebb alapo dra helyezni, a len�
dületét fokozni. Az értekezlet 
után a Házinyomda dolgozói�
tól indult ki az a kezdemé�
nyezés, hogy augusztus 20-a 
tiszteletére üzemrészenként és 
osztályonként szocialista mun�
kabrigádok alakuljanak konk�
rét feladatok megvalósítására. 
A felhívás nyomán tüvata- 
lunknál 11 brigád alakult 158 
fővel.

A szoc alí;ta  munltabrigár'ok

rendszeresen értekeznek. Ér�
tékelik az addig elért eredmé�
nyeket és újabb felad .tokát 
kémre a szakvezetéstől. A 
szocialista •» munkabrigádok

tagjai az egyéb feladatok mel�
lett vállalták az önképzést és 
a továbbtanulást is.

A vereenymozgalom és a 
szocialista munkabrigádok 
eredményeinek láttára a szak�
vezetés igen sok és értékes 
tárgyjutalmat vásárolt, melyet 
a kongresszusi versenyben 
legjobb eredményt elért dol�
gozóknak fog ajándékozni a 
verseny értékelése után.

A munkaverseny nyilvánosságát

is igyekszünk hivatalunknál 
b ztosítani. A felajánlásokat 
és teljesítéseket faliújságon, 
valamint hangos beszélőn ke�
resztül ismertetjük. Dolgo�
zóink lelkesedése a biztosíték 
arra. hogy a II. félév tervtel�
jesítése is sikerülni fog. Bí�
zunk abban hogy a jó és har�
cos munka eredményeként az 
1959. évet sikeresen fogjuk be�
fejezni. így akarjuk pártunk�
nak és kormányunknak az 
újabb juttatásért — az év végi 
jutalomért — köszönetünket 
k .ejezni.

Posta • Anyaghivatal
szakszervezeti bizottságai
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Műszaki bizottságaink jó munkája
meggyorsíthatja a posta műszaki fejlődését

A távközlés rohamos íejlődé- i 
ss — a postán belül is — vi�
szonylag mind több műszaki. < 
munkaerő alkalmazását teszi 
szükségessé. A megnövekedett 
feladatok ellátása érdekében . 
biztosítani kell _ a mérnökök, ! 
technikusok, műszaki képzett�
ségű dolgozók alkotó munká�
jának fellendítését, ereimé- , 
nyeik méltó elismerését, ér�
dekvédelmük megfelelő ellátá�
sát.

Ezt a feladatot szakszerve�
zetünk elsősorban a Műszaki 
Bizottságok munkájával tudja 
megfelelően elvégezni. Már az 
előző években is voltak mű�
szaki tudományos szakköreink, 
újító köreink. Szervezetten 
azonban széles körben — a 
SZOT X. Plénumának hatá�
rozata alapján 19ő8-ban ala�
kultak meg a postánál a Mű�
szaki Bizottságok.

Kezűéiben

meglehetősen sok bizonytalan�
ság akadályozta a munkát. 
Hiányzott a feladatok pontos 
meghatározása, a szervezeti 
felépítés elvi rögzítése. Ezeket 
pótolta az elnökségünk által 
1958-ban kiadott működési út�
mutató, amely 

•  szervezeti formákon és 
elveken kívül megjelölte 

azt az utat is,
amelyeií haladva a Műszaki 
Bizottságok munkája eredmé�
nyesebbé válhatott,

Több mint egy éves múlt 
után elmondhatjuk: Műszaki
Bizottságaink munkája meg�
erősödött és . eredményeik 
máris igazolták, hogy szüksé�
ges veit ilyen szervezetet léte�
síteni.

Néhány eredmény:
A Budapesti Távbeszélő 

Igazgatóság Műszaki Bizottsága 
több műszaki — szakmai isme�
retterjesztő előadást rende�
zett postamérnök előadókká'.

Az Alközponti Üzem Műsza�
ki Bizottsága műszaki kört ho�
zott létre, amely műhelyfel�
szereléssel ellátott külön he�
lyiségben

foglalkozik műszaki-tech�
nikai problémák gyakorlati 

kivitelezésével,
újítási mintadarabok elkészí�
tésével, továbbá új alközponti 
berendezések ismertetésével.

A Debreceni Műszaki Bi�
zottság részletes munkaterv 
alapján végzi feladatát.

A Debreceni Műszaki Sza�
badegyetem előadássorozatá�
ban postás előadók tartottak 
postaműszaki tárgyú előadá�
sokat. Tudományos egyesüle�
tekkel együttműködve szer�
veznek közös tapasztalatcsere 
kirándulásokat.

A Miskolc Területi Bizottság 
mellett működő Műszaki Bi�
zottság a balesetelhárítás te�
rületén tevékenykedett ered�
ménnyel. Szoros kapcsolatot 
létesített a biztonsági felelő�
sökkel és

közreműködött a baleset�
elhárítási utasítások be�
tartásának ellenőrzésében.

Foglalkozott a távbeszélő köz�
pontok teremzaj r csökkentésé- : 
nek kérdésével is.

A Pécsi' Műszaki Bizottság 
talán a legrégibb múltra te�
kinthet vissza. Eredményei is 
ennek megfelelően jelentkez�
tek. Jó kapcsolatuk van a pé�
csi Műszaki Klub vezetőségé�
vel és ott havonta tartanak 
ismeretterjesztő előadásokat. 
Rendszeres bizottsági ülései�
ken megvitatják munkatervük 
végrehajtását. Munkabizottsá�
gokat alakítanak például a 
műszaki káderfejlesztés ügyé�
nek vizsgálatára.

Jó eredményekről számol be 
a Szegedi Műszaki Bizottság 
is. Jól sikerült ismeretterjesz�
tő előadásokat szervezett, fog�
lalkoztak a fiatal, műszakiak 
helyzetének vizsgálatával.

A felsoroltakon kívül számos 
más eredményről is tanúskod�
nak még a beszámolók.

•
Az év elején

valamennyi Műszaki Bizottság 
segítséget nyújtott a műsza�
kiak bérrendezésének mun�
kájához. Tevékenyen részt vet�
tek a szakszervezeti választá�
sok előkészítésében, sok he-' 
’.yen szerveztek és bonyolítot�
ok le tapasztalatcserét stb.

Az  eredmények felmérése

megvilágította a hiányosságo�
kat is. Nem lenne teljes az 
értékelés, ha ezekről nem em- 
lékeznépk meg.

i
A Műszaki Bizottságok fel�

adatai közé tartozik többek kö�
zött az újítások széleskörű al�
kalmazásának ellenőrzése, az 
újítómozgalom segítése. Ezzel 
aránylag keveset foglalkoztak, 
mint ahogy

nem segítették kielégítően 
az újítási feladattervek ké�

szítését,
annak érdekében, hogy a fel�
adattervek. elsősorban a mű�
szaki fejlesztést gátló helyi ne�
hézségek megoldására hívják 
fel az újítók figyelmét. Rész�
ben elmaradt a munka gazda�
ságosabbá tételére, a távközlés 
minőségének javítására, az ön�
költség csökkentésére, az 
anyagtakarékosságra irányuló 
tevékenységük is. Helyes len�
ne, ha a szocialista munkaver�
seny műszaki feltételeinek biz�
tosítása is szerepelne a Műsza�
ki Bizottságok munkatervében. 
Véleményünk szerint jó ered�

ménnyel járna,' ha a műszaki 
bizottságok tagjai a termelési 
tanácskozásokon felkészülten, 
rendszeresen foglalkoznának 
ezekkel a kérdésekkel.

1958 őszén Pécsett, ez év má�
jusában Szegeden tartott als a 
Műszaki Bizottságok küldöttei 
országos tanácskozás*. Ezekt n 
a tanácskozásokon széleskörű 
tapasztalatcsere alakult ki. Ez 
a két tanácskozás ózonban 
megmutatta azt is, hogy 

még nem eléggé széles�
körű a Műszaki Bizoitsá 

gok munkája.
A megjelentek között kevés 
volt a fizikai dolgozó és ez azt 
a látszatot keltette, hogy nem 
teljesítette a Műszaki Bizott�
ság kellőképpen a műszaki dol�
gozók összefogására vonato zó 
feladatát.

A felsoroltak 'persze nem�
csak a Műszaki Bizottságok 
hiányosságai. A Műszaki Bi�
zottságok elsősorban szakszer�
vezeti szervek.

A bizottságok elnökei tagjai 
a szakszervezeti bizottságok�

nak, a területi bizottságnak, 
amelyeknek segítséget kell 
adni a Műszaki Bizottság mun�
kájához.

Szakszervezeti munkánk

minden ágának jelentős sze�
repe van a fejlődés meggyor�
sításában. A Műszaki Bizott�
ságok közvetlen kapcsolatban 
vannak a termeléssel, jelentő�
ségük tehát emiatt is rendkí�
vül nagy.

A bizottságok tagjai a mű�
szaki dolgozók legjobbjai.

akik sokéves gyakorlattal nagy 
I postaműszaki, szakmai tudásra 

tettek szert. Ezt a nagy érté�
ket jelentő szakmai felkészült�
séget csak úgy tudják haszno�
sítani, ha megtanulják a kol�
lektív segítés munkáját is.

A leírtakból megállapíthat�
juk, hogy a posta Műszaki Bi�
zottságai nemcsak léteznek, 
de kezdeti eredményeik oda�
adó jó munkájukat bizonyít- 

j ják.
I • Polgár István

Vélemények
az évvégi jutalom bevezetéséről

Fordítsunk több figyelmet 
a szabadságolási ütemterv betartására

A dolgozóikat megillető évi 
rendes szabadságolások lebo�
nyolítására a postaszervek sza�
badságolási ütemtervet készí�
tenek. Az összeállítás előtt a 
dolgozók kívánságait a lehető�
ségekhez mérten figyelembe 
veszik, de számításba veszik 
azt is. hogy a szabadságolások 
a hivatal munkaíölyamatos- 
ságában fennakadást ne okoz�
zanak.

Az előző évhez hasonlóan 
szakszervezetünk a sza�
badságolási terv teljesíté�
sére a szükséges intézke�

déseiket megtette, 
s azokat ellenőrizte. Ellenőr�
zéseink során tapasztaltuk, 
hogy a Munka Törvénykönyve 
előírásait a hivatalok általá�
ban megtartják. A különböző 
címen járó pótszabadságokat 
a postaszervek már a tervezés�
nél figyelembe veszik. A be-- 
ütemezett szabadság napokat 
a dolgozók ismerik. Ennek el�
lenére a szabadságolási ütem�
terv mégis csak részben törté�
nik meg.

Néhány postaszerv, mint 
például a Helyközi Távbeszélő 
Igazgatóság, a Miskolci Igaz�
gatóság, a Budapesti Igazgató�
ság, valamint a Távbeszélő 
Igazgatóság a szabadságolási 
tervteljesítésben jó eredményt 
ért el.

A legtöbb üzem, illetve 
igazgatóság azonban csak 
körülbelül 75, illetve 91 
százalékra tudta teljesíteni

a szabadságolási ütemter�
vet. .

1959 első nyolc hónapjának 
vizsgálatában az igazgatóságok 
és üzemek százalék alakulása 
a következő:

A Helyi Távbeszélő Igazga-1 
tóságnál lói,3 százalék, a Bu-1 
dapest-vidéki Igazgatóságnál
92.9 százalék, a Miskolci Igaz�
gatóságnál 98.5 százalék, a 
Debreceni Igazgatóságnál 92.2 
százalék, a Soproni Igazgató�
ságnál 9T.8 százalék, a Buda�
pesti Igazgatóságnál 96.1 szá�
zalék. a Távbeszélő Igazgató�
ságnál 93,2 százalék. A Szege�
di Igazgatóságnál a teljesítés
88.9 százalékká Pécsi Igazga�
tóságnál 87,9 százalék, a Ká�
belüzemnél 75 százalék.

A szabadságolás végrehajtá�
sát elsősorban az évenként je�
lentkező rdénybetegségek hát�
ráltatták. A betegség okozta 
létszámhiány pótlására viszont, 
nincs elegendő helyettes bizto�
sítva a postaszerveknél.

Tapasztalataink szerint a 
helyettesek száma kevés! A 
postaforgalomban körülbelül 
380 helyettest foglalkoztatnak. 

Véleményünk szerint ez a 
szám igen alacsony és a 
Postavezérigazgatóságnak 

gondoskodni kellene a lét�
szám felemeléséről is. 

Évek óta tapasztalható, hogy 
a szakmai vezetők egy része 
nem fordít elegendő gondot a 
szabadságolási terv teljesítésé�
re. A Postavezérigazgatóság

sem vonja felelősségre követ�
kezetesen a mulasztó vezető�
ket, akik nem tesznek meg 
mindent a szabadságolási ter�
vek teljesítése érdekében. Igen 
sok helyen lehet tapasztalni 
azt is, hogy a dolgozók közre�
működésével összeállított sza�
badságolási ütemtervet a dol�
gozók maguk sem hajlandók 
a beütemezés időpontjában 
teljesíteni. A tervtől eltérően 
a dolgozók nagyobb része a 
nyári időszakbaji kívánja a 
szabadságát kivenni. Ez ta�
pasztalható ú.gy a műszaki, 
mint .a forgalmi területen.

A hiányosságok ellenére 
is megállapítható, hogy a 
szakszervezeti bizottságok 
a szabadságolási tervtej.je- 
sítések ellenőrzésével ez 
évben jóval többet foglal�

koztak.'
Kielégítő munkát végzett a 

Helyközi, a Budapest-vidéki, 
a mjskolci és a'Budapesti Táv�
beszélő Igazgatóság. Cegléd,és 
Győr postahivatalok szakszer�
vezeti bizottsága. A lemara�
dás az'értékelése során megál�
lapítható volt. hogy a jelen�
legi körülmények között a sza�
badságolás érdekében a sza�
badságolási ütemterv betartá�
sának fokozottabb figyelem�
mel kisérésére, nagyobb fele�
lősségérzetre és — néhány na�
gyobb üzemben — több segít�
ségre van szükség, elsősorban 
a szakmai vezetők és a szak- 
szervezeti bizottságok részéről.

S. M. ’I

A Postaügyi Értesítő 1959. 
évi 38. száma részletesen fog�
lalkozik a postánál bevezetett 
évvégi jutalmazási alap rend�
szeresítésével és elosztásával. 
Ennek megfelelően szakszer�
vezetünk budapesti bizottsága 
és a budapesti postai szervek 
vezetői is arra törekszenek, 
hogy a különböző értekezle�
teken, mint például összevont 
aktívákon, szakszervezeti tag�
gyűléseken, termelési tanácsko�
zásokon stb. ismertessék a 
postás dolgozókkal a jutalma�
zási alap képzésével kapcsola�
tos feladatokat és az elosztás 
módját stb.

A budapesti postás dolgozók 
többsége sokra értékeli ezt az
intézkedést. Látják azt, hogy 
pártunk és kormányunk veze�
tői számon tartják és megbe�
csülik a postás dolgozók által 
elért gazdasági eredményeket. 
Erről tanúskodnak az eddig 
megtartott értekezletek hozzá�
szólásai is. Berta Kálmánná, a 
Budafok 2. postahivatal dolgo�
zója például elmondotta, hogy 
örömmel vették tudomásul az 
évvégi jutalommal kapcsola�
tos rendelkezést. Egyben fel�
hívta az értekezlet résztvevői�
nek figyelmét arra, hogy a 
munka minőségi javításával, a 
felekkel szembeni udvariasabb 
bánásmóddal kell viszonozni 
ezt a megbecsülést. Sarló Já�
nos, a Posta Központi Hírlap 
Iroda dolgozója úgy véleke�
dett: örül az évvégi jutalma�
zási rendszer bevezetésének s 
mindinkább látja annak értel�
mét, hogy a postásoknak is ér�
demes jobban és többet dol�
gozni.

Sorolhatnánk még jó néhány 
hozzászólást és véleményt, 

'amelyek azt bizonyítják, hogy 
a budapesti postás dolgozók 
többsége nemcsak kér és vár 
népgazdaságunktól, hanem 
jobb és több munkával elő is 
akarja segíteni, hogy kaphas�
son. Azonban a budapesti pos�
tás dolgozók nem mindegyike 
értékeli ilyen reálisan az év�
végi jutalom bevezetését. Van�
nak — bár elenyésző számmal 
— akik magától értetődőnek 
gondolják a kormány részéről 
a postai évvégi jutalom beve�

zetését. Ezek a szaktársak ar�
ra gondolnak, hogy ha az Ipar�
ban bevezették a nyereségré�
szesedést, a postánál is éppen 
úgy be kell vezetni. Nem le�
het célunk, hogy e rövid cikk�
ben megmutassuk a nyereség- 
részesedés és az évvégi juta�
lom között alapvető különbsé�
gek lényegét, de tudnunk kell 
azt, hogy a nyereségrészese�
désben csak az új termékeket 
előállító, termelő üzemek ré�
szesülhetnek. •

A Magyar Szocialista Mun�
káspárt helyes politikájából és 
a proletárdiktatúra lényegéből 
adódik —, hogy kormányunk a 
termelékenység emelkedésével* 
a bevételi tervek túlteljesíté�
sével, és a munka minőségi ja�
vításával egyidőben gondosko�
dik arról, hogy a postás dol�
gozók életszínvonala is fokoza�
tosan javuljon. Ezt bizonyít�
ják eddig is, többek között a 
legutóbbi béremelések, nyug�
díjösszegek felemelése, a csa- 
iádipótlék rendezése és nem 
utolsósorban néhány postai 
munkahelyen a munkaidő 
csökkentésének fokozatos be�
vezetése is.

A jövőt illetően is sorolhat�
nánk számos olyan intézke�
dést, melyek a dolgozók életét 
teszik szebbé, boldogabbá. 
Ezek közül most csak néhá�
nyat: pártunk által kiadott 
irányelvek az életszínvonal 26 
29 százalékos átlagos emelke�
dését; a fogyasztási alap növe�
kedését pedig 40—45 százalék�
ban jelöli meg 1965-ig.

Természetes kell; hogy le�
gyen , az is, hogy pártunk és 
kormányunk csak akkor tud 
gondoskodni életünk jobbá- 
tételéről, ha becsületes és szor�
galmas munkánkkal elősegít�
jük a posta előtt álló felada�
tok végrehajtását.

A Budapesti Bizottság részé�
től örömmel tapasztaljuk a 
dolgozók között annak a jel�
szónak helyes gyakorlati értel�
mezését és mind szélesebb- 
körű elterjedését, hogy „Ha 
többet teszünk a közös tálba, 
többet is vehetünk ki belőle.'’

Csorba József,
a Bp.-i Biz. elnöke

PLAKÁTPÁLYÁZAT

A Posta Központi Újítási 
Tanács a III. Országos Postás i 
Üjító Kiállítás plakátpályáza- : 
tára beérkezett pályaműveket : 
elbírálta. A Magyar Hirdető . 
Vállalat mellett működő grafi- i 
kai zsűri véleményét is fi�
gyelembe véve, a bizottság 
úgy döntött, hogy az első dí�
jat nem adja ki, mert a pálya�
művek* közül egy sem felelt , 
meg a sokszorosítási kívánal- [ 
maknak. A II. és III. díjat a 
Fekete hattyú és a Plakát 
jeligés pályaművek nyerték.

KÖZLEMÉNY

A szakszervezet elnöksége 
mellett működő műszerész- 
szakcsoport rendezésében 1959. 
november 11-én 17 órakor a 
SZOT Technika Házában 
(Budapest, V. kér.. Szabadság 
tér 17. sz.) Jurisics Miklós 
technikus előadást tart a bér- 
háztelefonról.

Az előadást képekkel kísé�
rik. Minden érdeklődőt szere�
tettel vár

a műszerész szakcsoport • 
elnöksége

A FELSZABADULÁS
ELŐTTI IDŐKBEN nehezen 
tudtu^ volna elképzelni cseh- 
szlovai^-magyar postások ta �
pasztalatcseréjét, baráti láto�
gatását. Az akkori idők mes�
terségesen mérgezett politikai 
légköre és az imperialista ál�
lamvezetés ezt megakadályoz�
ta volna.

A felszabadulás után kifejlő�
dött baráti kapcsolat eredmé�
nyeként 100 csehszlovák pos�
tás dolgozót láttunk vendégül 
1956-ban Budapesten. A ha�
zánkban lezajlott ellenforra�
dalmi események miatt csak 
az idén kerülhetett sor a ma�
gyar postások csehszlovákiai 
tapasztalatcseréjére. Buda�
pestről a posta különböző 
területéről pénzfelvevők, ro- 
vatolók. kézbesítők, mű - zené�
szek, forgalmi előadók stb. vet�
tek részt ebben a tapasztalat- 
cserében.

SZEPTEMBER 5-ÉN IN�
DULTUNK. Komáromban a 
vendéglátó csehszlovák postá�
sok képviseletében Sebők Mi- 

I hály és Hegedűs .István elv- 
I társak vártak bennünket.

A gyorsan fejlődő szép Ko�
máromban való rövid tartóz�
kodás után Érsekújváron ke�
resztül érkeztünk Nyitrára, 
ahol a szakszervezet és a Pos�
taigazgatóság vezetői rövid 
ünnepséggel fogadtak bennün�
ket. Az első nap délutánján 
Nyitrával ismerkedtünk. Jól�
esett mindnyájunknak a nyit- 
rai vezetők gondoskodása, 
akik mindenben segítségünkre 
voltak.
. A tapasztalatcsere mellett 
módot találtak csehszlovák 
szaktársaink arra is, hogy ha�
zájuk szépségeivel ismerked�
jünk. Az igazgatóság egyik 
személygépkocsija „fürge piló�
taként” vezette autóbuszunkat 
a gyönyörű Vóg-völgyében és 
a meseszerűen szép (Saram 
vöjgye jól gondozott, kanyar�
gó útjain. Csehszlovák vezető�
ink a régmúltat idéző egy-egy 
várromnál, vagy a hatalmas 
iramú szocialista fejlődést bi�
zonyító építkezéseknél külön 
is felhívták figyelmünket a 
történelmi emlékekre, vagy az 
utóbbi években elért nagy 
eredményekre.

OTT TARTÓZKODÁSUNK 
MÁSODIK NAPJÁN Vágúj- 
hely és a páratlanul szép fek�
vésű Beczkó vára romjai mel�
lett vezetett utunk a szépen ki�
épített, nagy \ idegenforgalmú 
Pöstpé ti-íürdőbe. Itt a látvá�
nyos park és szállók megte�
kintése után tovább mentünk 
Trencsénbe, ahol a történelmi 
nevezetességű trencséni vár 
megtekintése után Trencsén- 
Teplicre ránduitunk ki. A szé�
pen kiépített, csendes hangu�
latú fürdőváros nagyon láto�
gatott.

A sokunknak szokatlan he*
gyilevegő és az utána jóleső 
esti pihenés felfrissítette a 
pesti postásokat. Másnap igen 
jókedvvel indultunk útnak 
Besztercebánya. Zólyom felé. 
A Besztercebányán töltött 
néhány kedves óra után a 
gyönyörű Seliács-fürdűt láto�
gattuk meg. Alig tudtunk be�
telni a táj szép látnivalóival 
és a fürdő továbbfejlesztésé�
vel kapcsolatos nagyméretű 
építkezésekkel. Innen a pati�
nás múlt és a lüktető jelen

A b u d a p e s ti  p o s tá s  d e le g ác ió  ta g ja i  P ö s ty é u - fü r d ö  fő te ré n .

hangulatát idéző Zólyomba 
vitt utunk. Éjjeli szállásunk 
a SZkleno-fürdő fölötti sátor�
tábor volt. Reggel Handlován. 
Nyitrabányán át Bajmócéra 
mentünk. Bajmócion megte�
kintettük a postás dolgozók 
turista házát. megnéztük az 
Európa hírességű volt Pálfjy 
kastélyt és az oft berendezett 
gazdag múzeumot, valamint 
növény- és állatkertet, amely 
ma már a csehszlovák dolgo�
zók tulajdona.

Bajmócéról Kisbércen. Nyit- 
razsámbókon. Chlebabányán 
a bosányi hatalmas méretű

bőrgyár érintésével Nagy távol- 
csán át visszaérkeztünk Nyit�
rára.

AZ ELTÖLTÖTT KELLE 
MES NAPOK mindnyájunl 
számára felejthetetlen élmény 
jelentettek. Vendéglátóink ; 
határig kísértek minket, aho 
szívélyesen a jövő évi viszont�
látás reményében búcsúztunk

Ezúton is köszönjük cseh 
szlovák szaktársaink szívd 
vendéglátását.

A postás delegáció nevébe!
Borok Sándorné, 

a Bp. B. szeivező titkári
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TUDÓSÍTÓINK j e l e n t i k  
AZ ORSZÁGBÓL:

Jól sikerült tanfolyamok
Köszönetét mondok a Pos�

tások Szakszervezete Központi 
Vezetőségének, a Balatonal�
mádiban megtartott tájékozta�
tási felelősök tanfolyamáért, 
Számomra nagyon értékes

taggyűlésen nőfelelősünk is 
nagyszerű feladatok megvaló�
sítására tett ígéretet a tagság 
előtt.

Még egyszer köszönetét 
mondok és d  tőlem telhető jó

A  n ő fe le lő s ö k  ta n fo ly a m á n a k  ré s z v e v ő i a n a p fé n y e s  te ra sz o n  
h a l lg a t já k  az  e lő a d á s t

volt. Újonnan választott tiszt�
ségviselő vagyok és a tisztsé�
gemmel 'kapcsolatos fogal�
maim igen homályosak voltak. 
Nem tudtam, hogy mit kell 
tennfim, mi a jogom és mi a 
kö élességem? A szaktársak 
élvezetes, színes előadásai 
igen sok kérdésre választ ad�
tak. Oly jó hatással volt rám 
ez a tanfolyam, hogy a tar�
tanra alatt elhatározásaim 
születtek és önbizalommal tel�
ve tértem haza. Megfogadtam, 
hogy a szerkesztőséggel állan�
dó liapcsolatot tartok, és foga�
dalmamat a hivatali szakszer�
vezeti taggyűlésen is elmond�
tam a szaktársak segítségét 
kérve. (

A többi tisztségviselők ré�
szére tartott tanfolyamok is 
eredményesnek mondhatók. A

munka ígéretével zárom sorai�
mat:

Fazekas Irén
tájékoztatási felelős 

Mátészalka 1.

Műszerész találkozó

A Puskás Tivadar Távközlé�
si Technikum baráti köre ér�
tesíti a Gyáli úti Posta Műsze�
rész Tanonciskolában végzett 
szaktársakat, hogy 1959. de�
cember 5-én délután 6 órakor 
a Postások Szakszervezete kul- 
túrotthonéban (Budapest, VI.. 
Benczúr utca 27.) vacsorával 
egybekötött találkozót tart.

Jelentkezés november 20-ig 
a Postások Szakszervezete 
szervezési osztályán.

Műszerész szakcsoport

Postás dolgozók

A S Z A R V A S I  A R B O R É T U M B A N

Szeptemberben a szegedi te �
rületi bizottság kulturális-ne�
velési bizottsága ismeretter�
jesztő kirándulást szervezett a 
szarvasi Arborétumba. A 
szarvasi Arborétum európai 
viszonylatban is egyedülálló 
füvészkert, ahol a világ sok 
részében élő növényfajták ta �
lálhatók.

A kirándulásra meghívták 
Szeged, Békéscsaba. Hódmező�
vásárhely, Szentes, Orosháza és 
a környező kisebb postahivata�
lok dolgozóit. A programot a 
szarvasi hivatalvezető és a 
szakszervezeti bizottság segít�
ségével állították össze. Házi; 
gazdák a szarvasi szaktársak 
voltak, akik az állomáson fo�
gadták a délelőtt érkező ven �
dégeket. Ebéd a . kultúrterem�
ben volt, hűsítő itallal a 
szarvasiak kedveskedtek.

Ebéd után a Névligetet te �
kintették meg, onnan a Körös- 
parira mentek a kirándulók. 
Volt motorcsónak-séta a Kőrö�
sön, azután motorcsónakkal az 
Arborétumba mentek a szak- 
társak. Az ott töltött néhány 
óra csodálatos élményt nyúj�
tott a részvevőknek. Egzotikus 
virágok, csodálatosan szép 
olasz fasor, bársonyos gyep- 
szőnyeg és a fák gazdag őszi 
pompája felejthetetlen élményt 
jelentett.

A szaktársak közül néhányan 
írásban mondtak véleményt és 
elismerést a területi bizottság�
nak a jól szervezett kirándu- 
lásról. Szabó J-né ezt írta:

„Külön meglepetés volt a 
szép motorcsónak-kirándulás 
a Körösön, majd a növény�
kert általam még soha nem 
látott ritkaszép növényei. Az�
zal a jóleső érzéssel búcsúz�
tam el kiránduló társaimtól, 
hogy nemcsak sok hasznos és 
szép dolgot láttam, de köze�
lebb kerültünk egymáshoz, mi 
Szeged környéki postás dol�
gozók.”

Valóban: akik eddig csak 
„drótvégről” ismerték egy�
mást, örömmel ismerkedtek

meg személyesen. Sétálás, szó�
rakozás közben .vitatták meg 
a közös nehézségeket a kis és 
nagyobb hivatalok dolgozói.

A szaktársak kérték, hogy 
máskor is, gyakrabban szer�
vezzenek hasonló ismeretter�
jesztő "kirándulást, amelyre 
meghívják a környező hivata�
lok dolgozóit?.

Bikáéi Jolán,
a Szegedi TB tájékoztatási 

felelőse

A  vadregenyes A/látráL an
A miskolci postaigazgatóság természetjáró szakosztályának 

rendezésében mintegy 70 dolgozó vett részt a szeptemberben 
rendezett autóbuszkiránduláson.

Az indulás 12-én szombatom délben volt. Az első napi 
program baGyöngyös megtekintése és egy esti szüreti mulat�
ság volt beiktatva. A vasárnapi kirándulás a Mátra vadregé�
nyes rengetegébe vezetett.

Igen szép időben értünk Mátraházára és félóra nézelődés 
után iridultunk tovább Kékestetőre, az ország legmasabb pont�
jára. Innen Mátraházán keresztül jutottunk Galyatetőre, ahol 
a jó ebéd már várt bennünket. Ebéd után megnéztük a gyö�
nyörű galyatetői üdülőt. Útközben Parádfürdőn ismét rövid 
pihenőt tartottunk, hiszen még hátra volt Eger város megte�

kintése.
Autóbuszaink a siroki vár alatt verték az út porát, bent 

a buszban pedig tapasztalatcsere folyt az egri bikavér leg�
biztosabb lelőhelyeit illetően. A vita még akkor is folyt, ami�
kor a két busz begördült Eger főterére.

■ A társaság egy része a minarettet és környeztét, más része 
a várat tekintette meg. A megadott indulási időre ki-ki visz- 
szatért a buszhoz és elfoglalta helyét. Vita csak a tapasztalat- 
csere csoport részéről folytatódott, akik azon tanakodtak, hogy 
a „négy” busz közül melyikre szálljanak, de az is hamarosan 
megoldódott a szaktársi segítség következtében.

Öreg este tértünk vissza Miskolcra egy élménnyel teli 
kirándulás emlékével.

Reméljük, hogy több hasonlóban lesz még részünk.
* B. B.

Teljesen megszűnt-------
----------A TEREMZAJ

Műszaki bizottságunk kez�
deményezésére a Miskolc 1. 
számú postahivatal távbeszélő- 
központ falát hangtompító bér 
rendezéssel látták el. Terem�
zajt csökkentő berendezés 
több központban is ismeretes. 
Ez a fajta azonban merőben 
más mind anyagát, mind a 
felszerelés technikai megol�
dását illetően. Jobb.

Teljesen elnyeli a hangza�
vart, csak közvetlenül a táv�
beszélő-készülékbe mondott 
beszéd hallható. Amellett tet�
szetős. Kárpitszerű elrendezé�
sével, kellemes tónusú szí�
nével széppé varázsolja a 
termet. Előállítása is olcsóbb 
a már használatban levők�
nél.

Műszaki leírása hosszú len�
ne. Megemlítem azonban, 
hogy Csemi József postamér�
nök tervezésé alapján és irá �
nyítása mellett Szarka posta�
mérnök és több postás dolgo�
zó 1 közreműködésével a Bu�
dapesti Filmtechnikai Válla�
lat szerelte fel és adta át 
rendeltetésének.

A távbeszélő központ dol�
gozói ezúton is köszönetét mon�
danak mindazoknak, akik mun�
kájukkal számukra kedvezőbb 
és kellemesebb munkakörül�
ményt teremtettek.

Zádor Gyula 
tájékoztatási felelős

-KÉZIMUNKA-KIÁLLÍTÁS
1959 áprilisban megválasztott új nőbizottságunk kézimun�

ka kiállítást rendezett. Nődolgozóink a saját készítésű kézi�
munkákat, csipkéket, térítőkét éj díszpárnákat állítatták ki 
klubszobánkban. Az ízléses és mutatós rendezésért dicséret 
illeti Csinger Bélámé nőfelelőst és segítőtársait, Berregi Máriát, 
Gulrich Máriát, Zsédely Mártát, Kaszás Istvánnét, Őri Borbá�
lát és a többieket is.

A kézimunkákat majdnem minden nődolgozó megtekintet�
te, de akadt számos látogató a társhivatalok nődolgozói és férfi 
dolgozóink közül is.

Kiállításunkat a Területi Bizottság elnöke is megnézte és 
elismerését fejezte ki a kezdeményezésért. A látogatók észrevé�
teleiket és javaslataikat a vendégkönyvbe jegyezték be. Nőbi�
zottságunk a legszebb kézimunkákat ajándékokkal jutalmazta. 
Jutalmat kaptak Herczegh Ilona, gyönyörű csipke asztalterítő�
jéért, Neményi Ferencné csipkelerítőiért és függönyeiért, és 
Reicliard Éva számos kis csipketerítöiért.

SZERVEZETI ELET

Budapesti Bizottság terüle�
tén' a szeptember 30-i értéke�
lés alapján a postás dolgozók 
96 százaléka, szakszervezeti 
tag, és a tagság 94 százaléka 
rendszeresen fizeti a tagdíjat. 
Ezek a számok azt mutatják, 
hogy az alapszervek munkája 
egészséges és a dolgozók is bi�
zalommal vannak a szakszer�
vezet iránt.

Selejtm entesen  
a kongresszusi versenyben

S z a rk a  M ag d o ln a , a  B u d a p e s t  9. sz. p o s ta h iv a ta l  f ia ta l  s eg é d tis z tje
1958-ban v é g ez te  a  P o s ta fo rg a lm i T e c h n ik u m o t.  A  k o n g re s sz u s i  v e r �
s e n y b e n , m in t  ro v a to ló , s e le jtm e n te s  m u n k á t  v á lla lt .  Ez id e ig  

e g y e t le n  v is sz a je le n té s e  s e m  é rk e z e tt .

L e g y ü n k  a  b e t é t g y ű j t é s  é l h a r c o s a i
„Legyünk a betétgyűjtés 

élharcosai.” „Törekedjünk az 
elsők közé.” Ezekkel a gondo�
latokkal .és elhatározásokkal

J ó  s z e r v e z é s s e l
e r e d m é n y t  l e h e t  e l é r n i

Hivatalunk az elmúlt évhez 
hasonlóan az idén is dereka�
san kivette részét a „Nemzet�
közi Level^ö Hét” mozgal�
mából. *

Az október 5—11. között 
megtartott Levelező Hét 
eredményeként a kézbesítők 
900 -darab képeslapot adtak 
el. Október hónapban, a hi�
vatal képeslapeladása 1270 
forinttal volt több, mint 
szeptember azonos időszaká�
ban. A

A főpénztár szeptember 
azonos időszakához viszo�
nyítva október hó 11-ig 30 775

forintot, 1308 forinttal töb�
bet, forgalmazott postai ér�
tékcikkekből.

A fentiekből világosan látha�
tó, hogy jó szervezéssel tu�
dunk eredményeket elérni. 
További feladatunk az, hogy 
a kongresszusi verseny sike�
réért beindított munkaver�
senyben továbbra is részt 
vállaljunk, hogy újabb ered�
ményekről számolhassunk be 
november 30-án.

Előre a kongresszusi ver�
seny sikeréért!

Paróczi Ferenc 
h iv a ta lv e z e tő  h .

C sep e l 1.

ért véget Nyíregyházán az 
OTP megyei értekezlet.

A takarékbetétgyűjtés mun�
káját Kocsis János, a takarék- 
pénztár vezetője értékelte. El�
mondotta, hogy a betétek ösz- 
szege és a betétkönyvek szá�
ma szaporodott ugyan, a töb�
bi megyékhez viszonyítva, 
azonban Szabolcs megye hátul 
kullog. Húsz versenyző közül 
a 18-ik helyen áll. Bár szép 
eredményt értek el Vásáros- 
namény, Tiszaszalka, Pátroha, 
G e rg e lyiugor rtya, Tiszadada,
Záhony, Mátészalka 1. Tibor- 
szállás hivatalok, a többi pos- 
taszervek rossz munkája kö�
vetkeztében Szabolcs megye 
nagyon lemaradt.

Az értekezleten megjelent 
postások hozzászólásaikban el�
mondották. hogy pártunk 
kongresszusának tiszteletére 
az ősz folyamán jó előkészítő 
munkával fokozzák munkáju�
kat, hogy növeljék a takarék- 
betétek összegét és a takarék�
betétkönyvek számát.

I>r. Kováig Sándor

L á to g a to tt  v o lt a  S z é k e s fe h é rv á r  1. sz. h iv a ta l  n ő b izo ttsp tfán ak  
k é z im u n k a -k iá l l í tá s »

A MUNKÁBAN 
A SZÓRAKOZÁSBAN

Miskolc 10. számú posta-
hivatala az ország legnagyobb 
vasipari központjában, Diós- 
győrvasgyárban van, A hivatal 
1900 körül — az akkori igé�
nyéknek megfelelően — posta- 
mesteri hivatalnak épült, ahol 
három tisztviselő és négy kéz�
besítő látta el a forgalmat. 
Azóta közel 60 év telt el. A hi�
vatal V. osztályú kézbesítő 
nagyhivatallá fejlődött, a dol�
gozók száma pedig megtíz�
szereződött. Jelenleg ugyan�
abban az épületben 22 tiszt�
viselő, 25 kézbesítő és 30 beté�
tes hírlapkézbesítő látja el fel�
adatát, s> hogy nem is rosszul, 
arról a három „élüzem” címet 
adományozó oklevél tanús�
kodik.

A hivatal dolgozói mindig 
jóleső érzéssel veszik tudomá�
sul, ha hírt hallanak egy-egy 
új postahivatal felavatásáról, 
mert ezzel a többi ott dolgozó 
postások munkakörülményei 
javulnak.

Az első negyedévi termelési 
tanácskozáson történt. Tekint�
ve, hogy a dolgozók közel száz 
százaléka megjelent, egy része 
a „tanácskozási terem“ ajtaján 
kívül rekedt. A tanácskozáson 
született az elhatározás: hogy - 
a hiányzó kultúrtermet az 
épülethez tartozó kert kialakí�
tásával pótolják. Az elgondo�

lást tett követte. Ahogy az idő 
kezdett lassan melegedni, az 
első kapavágással megindult a 
munka, amelyből a „tízes” dol�
gozói egymással versenyezve

S z ó ra k o z ta tó  k u g l ip a r t i  a  d é li 
e b é d s z ü n e tb e n

vették ki részüket. A planíro- 
zás, salakozás, lapkövezés, 
majd oszlopbe állítás, kőműves- 
munka, ácsolás tudományában 
újabb és újabb szakértők, 
mondhatni a munka hősei 
születtek. Egy nap kész lett a 
szalonnasütő, a hét végére el�
készült a lengőkugli állványa, 
s alapja, magasodott a lugas 
oszlopa, amit aztán szorgos 
kezeik spárgával fontak át meg 
át, hogy utat mutassanak a 
már kikelő félben levő folyon�

dároknak, amely a tűző nap�
sugár ellen lett hivatott meg�
óvni az árnyékban hűsűlőt.

Egyidőben készült a röp- 
‘ labda-pálya, amely asztali�
tenisz-versenyek rendezésére 
is alkalmas. A virágültetés, 
füvesítés már csak könnyű, 
női kezeknek való munkának 
tűnt mindezek utám

A hivatal dolgozói jóleső ér�
zéssel, a jól végzett munka é r  
zetéveK- ültek be délutánon�
ként a „kertbe” Az igaz�
gatóságnak ez úton is kö�
szönetét mondanak a se�
gítségért, amivel hozzá�
járultak a kert kialakításá�
hoz. Ma már a dolgozók napi 
murikajuk után a kertben jön�
nek össze. Izgalmas kugli�
partik és asztalitenisz-mérkő�
zések, csendes beszélgetések 
tanúja ez a létesítmény, ame�
lyet szorgalmuk és két kezük 
munkája eredményezett. Ide 
ültek delente azok a dolgozók 
is, akik 12-től. 14 óráig az ebéd�
szünetben pihenni akartak 
Egy jó könyv, s egy kényelmes 
kerti fonott szék, s az a jóleső 
tudat, hogy mindez a közös 
munka eredménye, büszki 
örömmel tölti el a hivatal 
dolgozóit, akik a szórakozásból 
is együtt veszik ki a részüket 

Berde Béla 
Miskolc 10
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Postások nyilatkoznak

A POSTÁS SZABAD AKADÉMIÁRÓL
A Postás Szabad Akadémia 

tájékoztatóját érdeklődéssel és 
megelégedéssel olvasták dol�
gozóink. A sokoldalúan ösz- 
szeállított- tematikáról általá�
nos véleményként hangzott el, 
hogy mind a humán,, mind a 
szakmai előadások témáit és 
előadóit szerencsésen sikerült 
megválasztani.

K ubik István, a Budapest 
62-es postahivatal vezető he�
lyettese írja levelében:

„Időszerűnek és igen fon�
tosnak tartom a Postás Szabad 
Akadém ia életrehívását. A 
postás dolgozók közül sokan 
igénylik az olyan előadóét, 
am ely világnézetüket formálja  
általános és szakmai m űvelt�
ségüket növeli. A z előadásokon 
én is részt kívánok venni és a 
magam részéről azon leszek, 
hogy m inél több postás hall�
gatója legyen az akadémiá�
nak.’‘

Tarnóczi Géza (Bp. 62.) kéz�
besítő szaktárstól hallottuk:

„A Postás Szabad Akadém ia  
tájékoztatója sokat ígér és én 
sokat is várok az előadásoktól. 
A z elm últ évben a József A t�
tila Szabad Egyetem előadá�
sait látogattam. Most lehető�
ség nyílt arra, hogy Postás 
Szabad Akadém iánknak lehe�
tek hallgatója. Nagyon helyes�
nek  tartom szakszervezetünk 
kezdeményezését.”

Dr. Kovács László, a Buda�
pesti Postaigazgatóság dolgo�
z ó j a  a  postaforgalmi szakra

iratkozott be. így nyilatkozik: 
„A szabad akadémián a leg�
magasabb szinten kapunk tá�
jékoztatást a posta g&daság- 
politikai, tervezési és egyéb 
kérdéseiről. Elsősorban mint 
szakembert érdekeinek a pos- 
laíorgalom kérdései. Ügy ol�
vasom, hogy a szakmai elő�
adásokat a legjobban felké�
szült szakvezetők tartják. Az 
előadásokon kapott ismerete�
ket tehát a gyakorlatban is 
jól .fel tudjuk majd használni”.

Nagy az érdeklődés a nők 
részéről is.

A Csekkleszámoló hivatal�
ból 36 dolgozó nő iratkozott 
be. 'A szakszervezeti titkár 
felhívta figyelmüket, hogy 
csak abban az esetben jelent�
kezzenek, ha határozott szán�
dékuk elvégezni az akadé�
miát. Erre a jelentkezők úgy 
érvéltek, hogy ez nagyon is 
természetes. A háztartási mun�
ka mellett a szabad akadémia 
komoly lehetőség, hogy mű�
velődhessenek.

Farkas Ferencné szaktársnő, 
a Budapesti Postaigazgatóság 
dolgozója beiratkozáskor eze�
ket m ondta: „Alig öt éve vé�
geztem  az iskoláimat, de 
egyet- mást már elfelejtettem . 
Különösen a m űvészettörténet 
és az irodalom érdekel, ö rü �
lök, hogy ism ereteim et az or�
szág legjobb tudósainak és 
szal&embereinek előadásain 
bövíthetem

Polyik Ernő fiatal műsze- 

—....... O--------------------

rósz, a Központi Javítóüzem 
dolgozója, két szakra is jelent�
kezett. Elmondta, hogy a Ja�
vítóüzem  gyakorló fiataljai 
örülnek a szabad alcadémiá-  
nak, m ert a híradástechnikai 
szakelőadások jó elméleti ala�
pot ígérnek.

A Postás Szabad Akadémia 
jó hire széles körben elter�
jedt a dolgozók és előadók 
között egyaránt.' Valamennyi 
felkért tudós, egyetemig tanár 
elismerően nyilatkozott és szí�
vesen vállalták az előadások 
megtartását Garas Klára, a 
művészettörténeti tudományok 
kandidátusa, Zádor Anna  
egyetenj tanár, a postás dol�
gozók iránt érzett rokonszen- 
víütnek külön is kifejezést 
adtak.

Biztató vélemények.
Azt mutatják, hogy . szak- 

szervezetünk elnökségének ha�
tározata tehát megértésre ta�
lált. Sokan jelentkeztek máris, 
és hallottuk, hogy még többen 
lennének, ha munkakörülmé�
nyeik az előadás rendszeres 
látogatását megengednék. 
Ezért lehetővé tesszük az 
egyes előadások alkalomszerű 
meghallgatását is. A beiratko�
zott hallgatókon kívül a sza�
bad akadémia előadásait — 
belépődíj ellenében — bárki 
látogathatja. így szinte min�
den érdeklődőnek alkalma 
nyílik majd a szabad akadé�
mia művelődési lehetőségét 
igénybe venni.

Vecsernyés János

SZERKESZTŐI ÜZENETEK:
M e s ty á n  A d ám , S z é k sz á rd . É r �

te s í té s é t  m e g k a p tu k  é s  k ö s zö n t �
jü k ,  m in t  lev e lező  tá b o r u n k  leg �
ú ja b b  ta g já t .  A z e lő fiz e té s e k k e l 
k a p c s o la to s  é sz re v é te le ire  le v é l �
b e n  a d  ré s z le te s  tá jé k o z ta tá s t  a  
fő k ö n y v e lő s ég .

H o rv á tit  X. K e le ti p o s ta . L ev e �
lé n e k  ö rü ltü n k . B á rm ik o r ,  m á s  
ü g y b e n  i s  s z ív e s e n  a d u n k  fe lv i �
lá g o s í tá s t  é s  m a g y a rá z a to t .  
N é m e th  G éza , B p. 112. A  fe lh í �
v á s t  n e m  tu d tu k  k ö zö ln i, m iv e l 
la p u n k  o k tó b e r i  s z á m a  m á r  a  
lev e lező  h é t u tá n  je le n t  m eg .

C sire  M arg it, K is v á rd a . L e v e lé t 
é s  a  h í r e k e t  m e g k a p tu k . A z idő �
s z e rű  k ö z lé s t fe lh a s z n á ltu k .

F a z e k a s  I r é n , M á té sza lk a . B e �
s z á m o ló já t  k ö s z ö n e tte l  n y u g tá z �
z u k . K é r jü k ,  ír jo n  m á s k o r  is . Ez 
a  b e sz á m o ló  is  ig e n  jó l  s ik e r ü l t .

D r. K o v ács  S á n d o r ,  D e b re ce n . 
T u d ó s í tá s á t  k ö s z ö n jü k . É r té k e s  
a d a ts z o lg á l ta tá s á t  — a n y a g to r ló �
d á s  m ia t t  — c s a k  h írb e n  tu d tu k  
h a sz n o s íta n i.

S a n d e r  J e n ő , Eiger. K ö sz ö n jü k , 
h o g y  le v e le z ő in k  tá b o rá b a  ú j 
s z a k tá r s a t  s z e rv e z e t t.

G y a g y o v sz k l E m iln é , B u d ap e s t. 
A b u d a p e s ti  n y u g d íja s o k  s é ta h a �
jó z á s á ró l I r t  s z in e s , k e d v e s  b e �
s z á m o ló já t  m e g k a p tu k .  A n y a g to r �
lód  I s  m ia t t  je le n le g  n in c s  le h e �
tő ség  a  k ö z lé sé re . A  k ő v e tk e z ő

s z á m b a n  p e d ig  m á r  n e m  le n n e
a k tu á l is .  L e v e lé t k ö s zö n jü k ; K é r �
j ü k ,  í r j o n  m á s k o r  is .

K u tsze g i J ő z s e fn é , D e b recen .
K o m o ly , a la p o s  b e sz á m o ló já t 
m e g k a p tu k .  E b b e n  a  s z á m b a n  
a n y a g to r ló d á s  m ia t t  n e m  je le n h e t  
m e g . A  k ö v e tk e z ő  s z á m b a n  te r �
v e zz ü k  fe lh a s z n á ln i ,  i l le tv e  k ö �
zö ln i.

C sen d es  K á ro ly , S zo ln o k . R ész �
le te s ,  m in d e n re  k i te r je d ő  tu d ó �
s í t á s á t  m e g k a p tu k .-  K ö sz ö n jü k . 
S a jn o s , la p u n k  te r je d e lm e  c sa k  
ig e n  m e g rö v id í te t t  k ö z lé sé t te t te  
le h e tő v é .

L a c k o v ic s  B é la , D e b re ce n . T u �
d ó s í tá s á t  m e g k a p tu k . A zo n o s  té �
m á k  6-okasága m ia t t  n e m  k ö z ö l �
h e t tü k .

T ó th  B en ő , V a sm e g y e r. V e rsé t 
a  S a j tó te r je s z té s i  H íra d ó  s z e r �
k e sz tő ség e  m e g k ü ld te  c ím ü n k re . 
A  v e n se lé s  jó ,  t a r ta lm a  k e d v es . 
K ö zö ln i m é g se m  tu d ju k .  N em  en �
g ed i m e g  la p u n k  te r je d e lm e .

V irá g  J á n o s , M isk o lc . A  m ü n - 
k a v e n s e n y  e re d m é n y e i t  é r té k e lő  
s z é p  je le n té s é t  m e g k a p tu k . T a r �
ta lm á t  c sa k  a  h í r e k  k ö z ö tt  v o lt 
m ó d u n k b a n  k ö zö ln i.

S o m fa i J á n o s , P é c s . É lü ze m -a v a - 
tá s r ó l  szó lp  tu d ó s í tá s a  a  b e é rk e �
z é s  Id ő p o n tjá b a n  m á r  n e m  v o lt 
a k tu á l is ,  e z é r t  n e m  k ö z ö lh e ttü k .

DEBRECENBEN, szeptem�
ber utolsó napján ünnepélyes 
keretek között adták át a 
dolgozóknak az új, egészsé�
ges, modern épületrészt, ahol 
a kézbesítő szaktársak nyer�
tek elhelyezést.

GECSEI LAJOS vezetőfő�
ellenőr, a Kommunista Párt 
régi harcosa, életének 58. 
évében tragikus halállal el�
hunyt. A Magyar Szocialista 
Munkáspárt saját halottjának 
"tekintette. Érdemrenddel ki�
tüntetett munkája példakép 
marad. Emlékét kegyelettel 
őrzik a kisvárda! postahivatal 
dolgozói.

.....

HÍRDETESEK

Egyedülálló, vagy nyugdíjas 
postást, megfelelő lakásért 
életjáradék szerződéssel eltar�
tana fiatal postás házaspár.

Leveleket a Postás Dolgozó 
szerkesztőségébe „Lakásügy” 
feligével kérem.

★
Kérjük azokat a postás csa�

ládokat, akik fiatal postások�
nak albérleti szobát tudnának 
biztosítani, írjanak a Posfás 
Szakszervezet ifjúsági bizott�
sága címére, a Postás Dolgozó 
szerkesztőségébe.

A posta az utóbbi évek�
ben évről évre tart világszer�
te levelező hetet. A  levelező 
hét nem zetközivé lett, és hogy 
évről évre nagyobb sikere le�
gyen, a posta dolgozóira a 
jövőben is nagy feladatokat 
fog róni az előkészítése és a 
lebonyolítása.

A  levelező hétre történő ké�
szülődés közben gondolatom  
a régmúlt időkben kalando�
zott. Az ju to tt eszembe, hogy 
mindig, m indenki várja a le�
velet, ugyanakkor az em be�
rek  többsége nem  szeret vá�
laszolni.

Katona voltam  parancsnoki 
beosztásban. Gyakran talál�
koztam  esetekkel, m ikor egy-  
egy újonc, vagy „ureglegény” 
a parancskihirdetés után bá�
natosan távozott vissza kör�
letébe, m ert nem  vo lt azok 
között, a k ik  levelet kaptak.

A z  egyik kiskatona szere�
te tt egy kislányt, akinek hasz�
talan írt, m ert válasz ritkán  
érkezett. Egy este bem entem  
a körletbe és néhány K1SZ-  
taggal elbeszélgettem, hogyan 
lehetnénk segítségére, ho�
gyan hozhatnánk rendbe baj�
társunk „szénáját”. Megszüle�
te tt a terv. A kivitelét harc�
gyakorlattal kö tö ttük  össze. 
A gyaükorlat után rövid pihe�
nőt rendeltem  el a ház előtt. 
iihol a kislány szüleivel egy„rt

lakott. A  fiú k  a gyakorlat po�
rát m osták magukról; fegy�
verzetüket tisztogatták. A  ka�
puban m egjelent a kislány. A  
K ISZ - titkárral cinkosul ösz-  
szekaesintotturík. A m ikor az 
„öreg” is előjött a gazdasági

épületek mögül, m i már be�
szélgettünk Marikával. A m i�
kor Marika meghallotta, hogy 
Csáti Jóska éppen abban a 
században — a K ISZ - titkár  
szaloaszában van, arca színe 
'még pirosabbá vált. Izgatott

P ó sán  M ária  k e ze lő  s z a k tá rs n ő  a  B u d a p e s t  62. h iv a ta lb a n  a lev e lező  
h é te n  k iv á ló  e r e d m é n y t é r t  e l. E gv h é t a la t t  1207 fo r in t  é r té k ű  
p o s ta b é ly e g e t és 1262 fo r in t  é r té k ;,  k é p e s  le v e lez ő la p o t a d o t t  el, 

eeze1 is seg ítv e  a  lev e lező  h é t  s ik e r é t  ._ j  _  _ .

Csapataink szereplése 
az NB l-ben

Ismeretes, hogy az 1959—60- 
as bajnoki évben asztaiiteni- 
szezőink és röplabdázóink — 
az utóbbiak az egyesület tör�
ténetében először — a legjob�
bak között szerepelnek.

Az elmúlt évben bajnoksá�
got nyertek és így két újabb 
NB I-es szakosztállyal rendel�
kezik a Postás Sportegyesület.

Nézzük meg, hogyan sike�
rült csapatainknak az indu�
lás?

Asztalitenisz:

Az eddig lejátszott 4 mérkő�
zésből 50 százalékos telje�
sítménnyel jelenleg a bajnok�
ság 6. helyén áll csapatunk. 
Vereséget szenvedtek a sok�
szoros bajnok Vörös Meteor 
és a 2. helyezett Spartacus 
csapatától. Legyőzték viszont 
a BEAC  és a Pénzügyőrök 
csapatát. Reméljük, hogy a jó 
rajtot jó folytatás követi és j 
csapatunk biztosítani fogja 
helyét a legjobbak között.

Röplabda:

Röplabdázóink az első mér�
kőzést az elmúlt évi bajnok 
Spartacus csapatával játszotta. 
A kiváló szövetkezeti csapat�
nak nem jelentett nagyobb 
akadályt „újonc” csapatunk 
legyőzése. A második mérkő�
zést a Dózsa ellen játszották. 
Bizony itt sem volt sok esé�
lyük, hiszen a Dózsa sokszor 
nyert magyar bajnokságot és 
jelenleg is igen erős. Játéko�
saink azonban nem ismertek 
elveszett labdát. Igen szín�
vonalas, nagyiramú mérkőzé�
sen kemény küzdelemre kész�
tették a Dózsa csapatát. A 
győzelmet röplabdázóink nem 
tudták megszerezni, mert a 
döntő pillanatokban győzött 
a nagyobb tapasztalat, ami�
hez hozzájárult még a vezető 
„kissé egyoldalú” játékveze�
tése.

Építkezés
társf d.iliui munkával

A  P o s ta  K ö z p o n ti J a v ító ü z e m  
s p o r tk ö re  a  W ek e rle - te le p i s p o r t �
p á ly á n  2 ö ltö ző t, • 1 f ü r d ő t ,  1 
s z e r tá r t ,  2 W C -t é s  1 b író ö ltö ző t 
é p í t  tá r s a d a lm i m u n k á b a n . H oz �
z á v e tő le g e se n  50 fő ,  k ö z ö ttü k  
tö b b  a k t ív  s p o r to ló , v a la m in t 
ü z em i d o lgozó  v e sz  r é s z t  a m u n �
k á b a n . Van., a k i s z a b a d sá g á b ó l 
á ldoz , v a n , aiki tú ló rá z ik  é s  az 
ú g y  s z e rz e tt  s z a b a d n a p já t  á ld o z �
za fe l a  k ö z ö s  ü g y é r t .

A B u d ap e s ti . .P o s tá s  T a lá lk o z ó ’* 
n a p já n  b e fe je z ő d te k  az  1939 első  
fe léb en  in d íto tt  s p o r tv e rs e n y e k .  A 
k ü z d e lm ek  e re d m é n y e i igen  ko �
m o ly  fe jlő d é s rő l ta n ú s k o d n a k , 
ö rv e n d e te s ,  h o g y  az  id é n  12 
ü z em m el tö b b  k a p c s o ló d o tt  a  
v e rs e n y e k b e , m in t  1958-ban.

A területi bizottságok 
eredm ényei:

A S Z T A L IT E N IS Z :

Női: 1. Ó b u d a  I ., 2. Ó b u d a  n . ,
3. B p . Ig a z g a tó sá g , 4—5. C sek k - 
le sz á m o ló . 4—5. F o rg a lm i T e c h �
n ik u m , 6. T á v ird á .

F é r f i :  1. A n y a g h iv a tá l .  2—3. Al�
k ö z p o n t, 2—3. R A V E L, 4. K á b e l �
ü z e m , 5—7. F o rg a lm i T e c h n ik u m . 
5—7. K ís é r le t i  In té z e t ,  5—7. Lá�
p o t.

LA B D A R Ú G Á S:

1. P o s ta  ja v í tó m ű h e ly ,  2. R A �
V EL, 3. K ő b á n y a  É p íté s , 4. K ö z �
p o n ti  T á v író h iv a ta l ,  5, Ó b u d a i 
p o s ta s z e rv e k , 6. R á d ió m ű sz a k i H i �
v a ta l.
SA K K :

1. A lk ö z p o n t Ü zem , 2. V ezé r �
ig a z g a tó s á g , 3. B p . 70-es. 4. B p. 
Ig a z g a tó sá g , 5—8. A n y a g h iv a ta l, 
5 -8 .  B p. 10-e s, 5—8. B p . 62-es. 
5—8. L ip ó t.

Atlétikai és röplabda�
eredmények

A T L É T IK A :
N Ő K :

100 m  s ík f u tá s :  S z a la i I lo n a ,
T á v írd a  13 m p .

T á v o lu g r á s :  S z a la i Hona, T á v ír �
d a  4.63 m .

M a g a s u g rá s :  B á l in d  I ré n , B p. 72. 
142 cm .

S ú ly lö k é s :  P a lá s t i  M ária , T á v ír �
d a  862 cm .

4x100 m  v á l tó fű té s :  T á v ird a
63.2 m p .

F É R F IA K :
100 m  s ík fu tá s :  F o r is  S á n d o r; 

PEKÜ- 11.6 m p .
400 m  v á l tó fű té s :  S zű cs  J á n o s ,

T á v ird a  53 m "
T á v o lu g rá s :  F ic s o r  M ih ály , J a �

v í tó  Ü zem  5.17 rn.
M a g a s u g rá s :  F e jő s  Is tv á n , J a v í �

tó  Ü zem  165 cm .
S ú ly lö k é s :  F e jő s  Is tv á n . J a v í tó  

ü z e m  10.14 m .
5000 m  g y a lo g lá s :  H o rv á th  S án �

d o r, J a v ító  .Üzem 28.28 pe rc .
4x100-as v á ltó fu tá s :  L ip ó t T á v b  

Ü zem  51.3 m p.

RÖPLABDA:
N ő k : T áv író -h iva ta l 14 p o n t, J a �

v ító  Ü zem  10 p o n t, K H l 8 p o n t  
F é r f ia k :  B p. Ig a z g a tó sá g  14 p o n t. 

J á r m ű te le p  10 p o n t, T á v iró iiiv a ta l 
8 p o n t.

A területi bajnokság 
ponteredményei:

Ó b u d a i p o s ta s z e m e k  28 p o n t, 
P o s ta  A lk ö z p o n t Ü zem  23 p o n t, 
RA VEL 19 p o n t, P o s ta  A n y a g h i �
v a ta l 17 p o n t, P o s ta  K ö z p o n ti J a �
v í tó ü z e m  14 p o n t,  B p. Ig a z g a tó -  
súg  14 ’ p o n t.

Összpontverseny
eredm ény:

1. K ö z p o n ti T á v iró ii iv a ta l  132
2. K ö z p o n ti J a v ító ü z e m  109
3. L ip ó t 71
4. Ó b u d a  63
5. B p . Ig a z g a tó sá g  32
6. B p. 72-es h iv a ta l  28

7—8. A lk ö z p o n t Ü zem  23
7—8. R á d ió m ű sz a k i H iv a ta l 23

9. R A V E L 19
10. A n y a g h iv a ta l  17
U . J á r m ű te le p  14

12—13. K H I 11
12— 13. P É K Ü  II

14. V e z é rig a z g a tó sá g  10
13— 16. B p. 62-es h iv a ta l 0
13—16. B p. 70-es h iv a ta l 9
17—18. K ő b á n y a  É p íté s  8
17—18. F o rg a lm i T e c h n ik u m  8
19—20. K á b e lü z e m  6
19—20. B p. 78-as h iv a ta l 6

21. C se k k le sz á m o ló  5
22—23. B p . 10-es h iv a ta l  3
22—23. P o s ta  K ís é r le t i  Intézet 3

F e n tie k e n  k ív ü l m é g  tö b b  ü zem  
v e t t  ré sz t a  v e rs e n y e k e n , d e  po n �
to t  n e m  tu d ta k  sz e re z n i.

Az 5 s p o r tá g b a n  h o z zá v e tő le g e �
s e n  800 ü z em i s p o r to ló  v e t t  ré s z t .

IH R J Í Ík -1  az utolsó női nagypályás kézilabda bajnoksága' ?
Végéihez közeledik az utolsó Országos Nagypályás Kézi�

labda Bajnokság. A z  MTST ha'ározata értelmében a jövőben 
csak kispályán írnak ki országos bajnokságot, mivel a sporto�
lók és a közönség érdeklődése hiányában a nagypálya elvesz�
tette érdekességét. Ez a körülmény külön jelentőséget ad 

a most folyó őszi fordulónak. M ár csak néhány hét van hátra 
a befejezésig. Aki most bajnok lesz, annak a jövő évben már 
nem kell megvédeni a bajnokságát, tehát még azt a jelzőt is 
viselhetik, hogy ,,az utolsó bajnok”.

Csapatunk tízszer nyerte meg eddig a • bajnokságot. Az 
utolsó megnyerésére is komoly esélyeink varujak. Jelenleg az 
első helyen állnak, azonos pontszémmal, de jobb gólaránnyal 
a Debrecen előtt. Reméljük, hogy csapatunk a bajnokságot 
megnyeri és jóleső érzéssel indulhat el franciaországi útjára, 
melyen a francia postások meghívására több mérkőzést fog�
nak játszani.

★
K e ré k p á r o s a in k  a z  o rs z á g o s  h e �

g y i b a jn o k s á g  u tó n  m e g k e z d ik  a  
fe lk é sz ü lé s t  a  jö v ő  é v i v e rs e n y e k �
r e .  F ia ta l ,  ig e n  te h e ts é g e s  v e r �
s e n y z ő in k  a  B u d a p e s t  H eg y i B a j �
n o k s á g b a n  n a g y o n  s z é p  e re d �
m é n y t é r té k  e l. R ic h te r  a z  egyé�
n i 2. h e ly e t  é s  c s a p a tu n k  s z in té n  
a  2. h e ly e t  s z e re z te  m e g , m e g �
e lő zv e  — a  T ip o g rá f ia  k iv é te lév e l 
— v a la m e n n y i e g y e s ü le t  c s a p a tá t .

kérdések özönét zúdította  
ránk. Hogy van, m it csinál, 
nem  hiányzik - e valamije, 
van- e elegendő kosztja stb., 
stb. Mi, m intha m it sem  tud�
nánk, elmondták, hogy igen 
jól meg lenne Jóslta, ha nem  
ism erkedett volna meg vala�
m ifé le” kőszívű leányzóval, 
akinek hasztalan írogat, soha 
válasz nem  érkezik leveleire 
és szegény gyerek csak só�
hajtozik. Igazán, nem  is tud�
ju k  elképzelni. hogy ilyen 
lány létezne egyáltalán.

— De. ha mi egyszer' talál�
kozunk azzal a „csúnya” ‘k is�
lánnyal. biz'islen megmond�
ju k  a m agunké t. . .  — így a 
K ISZ - titkár.

Marika c'sak állt és nézett, 
nem szólt egy szót sem. Egy�
szer. m int akit puskából lőt�
tek ki, m egfordult és futott 
az első ház felé. Ennek már 
szemtanúja volt az öreg is. 
ki huncutul kacsintva m eg�
súgta.

— Rettenetesen szereti azt 
a Jóska gyereket!

A következő napokban az 
első név a Csáti Jóskáé volt 
az esti paranzskihirdetés 
után.

Ha jól gondolom, akkor 
azon a napon mi szerveztük  
meg az első levelező hetet.

P. F.

ÖZV. KARALL MÁTYÁSNÉ 
nyugdíjas^szakthrsnő Pókasze-  
petkröl az alábbi sorokat írta:

„Kedden itt volt Pécsről egy 
igen kedves szaktársnő, aki 
megvigasztalt a lakásügyem�
ben és magasszárú cipővel, 
posztózubonnyal és vászon�
szoknyával ajándékozott meg. 
Nagyon m égilletődtem . Nem  
vagyok hozzászokva, hogy az 
em berek jók is lehetnek hoz�
zám. A  szaktársnő lakáspana�
szommal tőlem  a tanácshoz 
m ent és megígérte, hogy az 
eredményről levélben értesít 
m ajd.”

A  fen ti köszönő és elismerő 
sarok elsősorban a Pécs Terü�
leti Bizottság munkásellátási 
felelősét, Sólyom Lajosné szak�
társnőt illeti, aki a központ 
levelének megérkezése után  
Pécsről Pókaszepetkre utazott. 
Nem m ent üres kézzel.

A területi bizottság kétsze�
resen segített, m ert gyorsan 
intézkedett.

TUKACS BERTALAN, 
a császlói fiókposta vezetője, 
családi ház építéshez OTP-köl- 
csönt kért. A kölcsönt az OTP 
illetékes fiókja nem tudta fo�
lyósítani. mert a rendelkezés�
re álló keret kimerült, Tukacs 
szaktárs levelében leírta ko�
moly indokait és azt, hogy 
már építőanyagot is vásárolt, 
és az építőmesternek előleget 
adott

Intézkedésünkre — a Debre�
ceni Postaigazgatóság OTP- 
előadójának gyors segítségé�
vel — Tukacs Bertalan szak�
társ megkapta a 40 ezer forint 
összegű kölcsönt é.o így most 
már megkezdheti az ' építke�
zést.

EKKER JÁNOS 
Kéthelyről levelet írt az el�
nökségnek, amelyben leírja, 
hogy leánya kollégiumi elhe�
lyezését megvonták és segítsé�
get kért ahhoz, hogy az egyéb- 

. ként kitűnő eredménnyel ta�
nuló leánya a mostani isko�
lai évben is elhelyezést kap�
jon a keszthelyi diákotthon�
ban.

Eljártunk a Veszprém m e�
gyei v .b . oktatási osztályánál 
es az eredményről Ekker Já- 
no, szaktárs egy későbbi le�
velében így írt:

„Örömmel közlöm, hogy leá�
nyom at a diálcotthonba szep�
tem ber 1- től újra fe lvettek. 
Meg vagyok ayőzűdve, hogy 
ezt a szakszervezet jóindulatú  
közbenjárásának tudhatom  be. 
Megköszönöm a messzemenő 
segítőkészséget és fáradozást, 
am elynek eredm ényeként leá�
nyom nyugodtan folytathatja  
tanulm ánya - t."

★
A Lipót Távbeszélő Üzem 

szakszervezeti bizottsága titká�
ra ahhoz kért segítséget, hogy 
egy ottani* dolgozó fiúgyer�
mekének. a fiú által kedvelt 
és választott mesterség elsa�
játítását segítsük elő.

Intézkedésünkre a Postav'e- 
zérigazgatóság oktatási ügy�
osztálya illetékes előadójának 
segítségével — a korábbi el�
utasítás ellenére — Vígh Ist�
vánt felvették ipari tanuló�
nak.

P O S IA S  UOI G O 2 0 . K isd ia  a r o s �
tá so n  S z-ik szerveze te . Fe le lős k i �
a d ó : B esen v ei M iklós. — M eg-
ic ie n m  n á v o n ta  S ze rk e sz ti á s ze r �
k e sz tő  o iz o ttsa a  F e le lő s  sze rk e sz �
tő r .re o c se n v i t s 'r s n  sze rk e sz tő »  
s ee  B u d ap es t. XIV. G haza i A nd �
r e .  • I 13 _  T e le fo n ' 42fl_777.

20 800 p é ld á n »  -  -sz ikra  L ap �
n y o m d a . B u d ap e s t.


